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Behandeld 
in datum 

Behandeld in Onderwerp PFH Inhoud Stand van zaken 

15-02-
2024 

Leefomgeving Informatievoor
ziening VTH 
bij provinciale 
bedrijven d.d. 
29 januari 
2024 

Olthof, 
J. 

De heer Roosendaal (VVD) vraagt over de 
impact van aangescherpte definities, 
specifiek het gebruik van het woord 
‘significant’ in relatie tot ‘ongewone 
voorvallen’. Hij vraagt zich af of, wanneer 
deze term verder wordt uitgewerkt, dit zal 
leiden tot een toename van het aantal als 
ongewoon geclassificeerde voorvallen, met 
name door de nadruk op 
gezondheidsaspecten. Daarbij is hij 
benieuwd naar de implicaties hiervan voor 
vergunningsverlening en handhaving. 
Gedeputeerde Olthof geeft aan dat de 
definitie ‘significant’ nog nader 
gespecificeerd moet worden en doet de 
toezegging de commissie te informeren 
zodra er meer duidelijkheid is over het 
gebruik en de definitie van het woord 
'significant'. 

15-03-2024: Ligt bij de OD NZKG, ook een 
landelijk vraagstuk. 

15-02-
2024 

Leefomgeving Informatievoor
ziening VTH 
bij provinciale 

Olthof, 
J. 

Op de vraag van Mevr. Schneemann (Volt) 
over de beperkte cameraopslag geeft 
gedeputeerde Olthof aan dat ze nog 

15-03-2024: De OD NZKG is dit aan het 
uitzoeken. 
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bedrijven d.d. 
29 januari 
2024 

uitzoeken wat de exacte mogelijkheden 
zijn voor het verlengen van de opslag van 
camerabeelden, omdat het op dit moment 
lijkt dat dit niet mogelijk is. Zodra er meer 
duidelijkheid is, zal hij deze informatie 
delen. 

15-02-
2024 

Leefomgeving Omgevingsdie
nsten: 
Zienswijze 
Provinciale 
Staten op de 
gewijzigde 
gemeenschapp
elijke regeling 
Omgevingsdie
nst Noord-
Holland Noord 

Beemst
erboer, 
J. 

De heer Roosendaal (VVD) stelt voor om 
een evaluatiesessie te organiseren met de 
gedeputeerde en de betrokken commissie, 
specifiek gericht op de toekomst van de 
omgevingsdiensten. Hij oppert het idee 
dat bestuurlijk Nederland eenvoudiger kan 
worden gemaakt door omgevingsdiensten 
volledig onder provinciale 
verantwoordelijkheid te brengen, 
waardoor er slechts met één partij hoeft te 
worden samengewerkt. Dit zou mogelijk 
een herverdeling van middelen vanuit 
gemeentefondsen naar de provincie 
vereisen. De zorg van de heer Roosendaal 
is gericht op de financieringsstructuur. Hij 
stelt voor om in een technische briefing of 
een vergelijkbare setting te overwegen hoe 
deze structuur mogelijk efficiënter en 

15-03-2024: Er is een landelijke 
interbestuurlijk programma versterking VTH-
stelsel (IBP VTH). Daar wordt onder meer 
gewerkt aan robuuste en toekomstbestendige 
omgevingsdiensten. Ook wordt daar een 
landelijke financieringssystematiek 
opgesteld. Daarnaast zijn de Noord-
Hollandse OD’s een verkenning gestart naar 
de meest effectieve vorm(en) van 
samenwerking naar de toekomst toe.  In 
beide ontwikkelingen is het opschalen naar 
één provinciale OD geen reële 
oplossingsrichting (vooral geen bestuurlijke 
draagvlak bij gemeenten). Voorstel is om de 
uitkomsten hiervan eerst af te wachten 
voordat we andere stappen nemen. 
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effectiever kan worden gemaakt, en hoe 
dit standpunt mogelijk gecommuniceerd 
kan worden richting de Tweede Kamer, 
waar deze discussie volgens de heer 
Beemsterboer thuishoort.  Gedeputeerde 
Beemsterboer aanvaardt dit voorstel. 

15-02-
2024 

Leefomgeving Omgevingsdie
nsten: 
Zienswijze 
Provinciale 
Staten op de 
gewijzigde 
gemeenschapp
elijke regeling 
Omgevingsdie
nst Noord-
Holland Noord 

Beemst
erboer, 
J. 

De heer Teeuwen (BBB) verwijst naar het 
rapport 'Omgevingsdiensten in beeld 
2023' van Twynstra Gudde, dat een 
aanbeveling doet voor meer samenwerking 
en uniformiteit in de rapportages door de 
Omgevingsdiensten. De heer Teeuwen 
heeft behoefte aan een verdere 
concretisering, bijvoorbeeld in de vorm 
van een stappenplan. De BBB overweegt 
een motie op dit onderwerp.  
Gedeputeerde Beemsterboer geeft aan dat 
hij eerst wil nagaan of het verstandig is 
om op dit moment al toezeggingen te 
doen en belooft op een later moment 
hierop terug te komen. 

15-03-204: De commissie Van Aartsen heeft 
in 2021 geconcludeerd dat het VTH-stelsel 
niet functioneert als bedoeld. Op basis 
daarvan is het landelijke interbestuurlijk 
programma versterking VTH-stelsel (IBP VTH) 
gestart waar het Rijk, provincies, gemeenten, 
waterschappen en OM samen werken langs 6 
pijlers om het VTH-stelsel te verbeteren. De 
pijlers zijn: 1. Robuuste omgevingsdiensten 
en financiering  2. Bestuursrechtelijke en 
strafrechtelijke handhaving en vervolging  3. 
Informatievoorziening VTH  4. 
Kennisinfrastructuur en arbeidsmarkt  5. 
Onafhankelijke uitvoering van toezicht en 
handhaving  6. Monitoring kwaliteit 
milieutoezicht   Dit programma loopt tot Q3 
2024. De resultaten van dit programma 
moeten zorgen voor meer samenwerking en 
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uniformiteit tussen de omgevingsdiensten en 
de verschillende bevoegde gezagen. In april 
2024 komt GS met een brief aan PS over de 
voortgang en de tussentijdse resultaten van 
het IBP VTH.    In het kader van pijler 1 
(robuuste omgevingsdiensten) zijn de Noord-
Hollandse OD’s op eigen initiatief een 
verkenning gestart naar de meest effectieve 
vorm(en) van samenwerking naar de 
toekomst toe.    Het voorstel is om deze 
brief, de afronding van het IBP VTH én de 
verkenning van de samenwerking af te 
wachten. 

27-11-
2023 

Leefomgeving Concept 
uitgangspunte
n 
evenementens
ponsoring 
2024-2027 

Olthof, 
J. 

De heer Wagelaar (PvdA) vraagt 
gedeputeerde of PNH evenementen met 
dieren moeten sponsoren? Die knoop 
wordt in de brief niet doorgehakt. 
Mogelijk moet PNH hier iets over 
opnemen. De PvdA constateert dat het hier 
vaak over is gegaan in de commissie. 
Gedeputeerde Olthof laat aan de PvdA 
weten dat PNH evenementen met dieren 
niet uitsluit. Dierenwelzijn is en blijft 
echter altijd een voorwaarde. De 

15-03-2024: Naar aanleiding van de 
bespreking in de commissie Leefomgeving op 
27 november hebben wij de uitgangspunten 
evenementensponsoring 2024-2027 op 
enkele punten gewijzigd. Op 12 december 
hebben wij de uitgangspunten 
evenementensponsoring 2024-2027 
definitief vastgesteld.  In de nieuwe 
sponsorstrategie hebben we aan de 
basisvoorwaarden toegevoegd dat we alleen 
evenementen sponsoren die een breed 
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gedeputeerde zal hierover met een nadere 
duiding komen. 

publiek bereiken, o.a. door voor alle 
bezoekers gratis of betaalbare 
entree/deelnemersprijzen te hanteren. Om 
het dierenwelzijn te verbeteren en te 
controleren hebben we aangegeven dat 
organisaties experts dienen in te zetten, 
conform de wet- en regelgeving.  Hiermee 
kan de toezegging als afgedaan worden 
beschouwd 

27-11-
2023 

Leefomgeving Laatste 
begrotingswijz
iging / 
voorwaarden 
voor Tata Steel 
m.b.t. het 
besteden van 
middelen 

Olthof, 
J. 

Statenlid Kostić (PvdD) wil van GS weten 
wat de voorwaarden voor Tata Steel zijn 
om de middelen te besteden. In de 
begrotingswijziging wordt namelijk 
gesteld dat er een deel van het geld van 
het Rijk niet wordt besteed in 2023.  
Gedeputeerde Olthof antwoordt dat deze 
middelen bestemd vanuit het Rijk zijn om 
energietransitie en de samenhangende 
procedures in gang te zetten. Hij heeft de 
details van de voorwaarden niet paraat. 
Resterend geld schuift echter door naar 
volgend jaar.  Statenlid Kostić (PvdD) zou 
de voorwaarden achteraf toegestuurd 
willen krijgen. Gedeputeerde Olthof zegt 

15-03-2024: Bij de alg. agendabijlagen van 
de commissievergadering van 18 maart 2024 
vindt u de brief die op 15 jun 2023 vanuit het 
ministerie van Economische Zaken en Klimaat 
is ontvangen omtrent de SPUK Uitbreiding 
uitvoeringscapaciteit OD 
NZKG/Maatwerkaanpak. Hierin vindt u ook de 
nadere details van de voorwaarden. In de 
bijlage vindt u de brief die wij op 15 jun 
2023 vanuit het ministerie van Economische 
Zaken en Klimaat hebben ontvangen omtrent 
de SPUK Uitbrieding uitvoeringscapaciteit OD 
NZKG/Maatwerkaanpak. Hierin vindt u ook de 
nadere details van de voorwaarden.  Hiermee 
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toe dat PS deze voorwaarden toegestuurd 
krijgen. 

kan de toezegging als afgedaan worden 
beschouwd 

06-11-
2023 

PS Zonneladder 
en Windladder 

Kocken, 
R. 

Gedeputeerde KOCKEN:  Dan waren er 
volgens mij verder een aantal vragen van 
meneer Terwal. Namelijk de vraag: 
wanneer komt de zonneladder er? Wij 
hebben een provinciale ambitie, maar wij 
hebben ook te maken met het Rijk. En het 
Rijk heeft ons onlangs vanuit Den Haag 
ook een zonneladder aangereikt. Het lijkt 
me nuttig dat we én onze eigen ambitie én 
die ladder, waar we ook gewoon aan 
gebonden zijn, met elkaar verenigen. Dus 
we zijn daar op dit moment mee bezig. We 
verwachten een voorstel daarvoor eind dit 
jaar te kunnen doen. Dus dat is eigenlijk al 
vrij snel. Dan komt dat naar u toe.  Dat 
geldt eigenlijk ook voor de windladder, 
maar daarbij hebben wij een verkenning 
gestart en daarbij betrekken we zowel de 
landelijke conceptnormen en we kijken 
naar wat er in andere provincies nu als 
windladder wordt gehanteerd. Voor de 
consequenties van de landelijke normen 
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brengen we in beeld wat dat betekent voor 
de omvang en de mogelijkheden in de 
bestaande zoekgebieden. Zodra wij dat in 
kaart hebben, komt dat ook naar u toe. 

02-10-
2023 

PS Actualiteit 
n.a.v. RIVM 
rapport 22 
september 
2023 

Olthof, 
J. 

Mevrouw Uiterwijk (JA21):  Ja, voorzitter, 
jarenlang hebben we gehoord dat we niks 
kunnen, omdat het verband niet vaststaat 
tussen gezondheid en Tata Steel. Nu 
hebben we na jaren dat verband… ….en 
nu zegt u van, ja, we weten al dat dit niet 
leidt tot toepassing van het 
voorzorgsbeginsel. Dat rapport is net uit. 
Wij vragen om een onderzoek wat wel kan. 
Waarop baseert u dat het niet kan?  
Gedeputeerde Olthof: Ik geef u aan, dat is 
de informatie die ik krijg. ….. Op basis van 
het onderzoek wat er ligt, doe ik u de 
toezegging dat ik er de volgende keer op 
terugkom om te kijken of de situatie 
veranderd is waardoor uiteindelijk het 
voorzorgsbeginsel wel mogelijk een kans 
van slagen heeft. 

15-03-2024: Er is bij Pels Rijcken aanvullend 
advies gevraagd over het voorzorgsbeginsel 
en het betreffende RIVM onderzoek. PS 
worden hier zo snel mogelijk over 
geïnformeerd. 

02-10-
2023 

PS Actualiteit 
n.a.v. RIVM 

Olthof, 
J. 

Gedeputeerde Olthof: Dan de juridische 
ruimte pakken om gezondheid te 

15-03-2024: Het gaat om het rapport 
‘Schone Lucht dankzij resultaatgerichte 
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rapport 22 
september 
2023 

beschermen, motie M118-2023. Die is 
overbodig, want dat betreffende rapport 
waar u naar verwijst, dat wordt 
meegenomen in het onderzoek naar 
mogelijkheden tot het intrekken van die 
kooksgasfabriek. Daar is ook 
KokxDeVoogd bij betrokken. En we voeren 
al een verkenning uit naar de 
mogelijkheden, instrumenten, onder de 
Omgevingswet om die ook in te zetten. En 
we verwachten die resultaten ook in de 
loop van dit jaar. Dus voor het einde van 
het jaar informeer ik u daarover. Dus dat 
onderzoek loopt. En dat heb ik net al 
gezegd: dat nemen we breed, alle 
elementen nemen we daarin mee. 

grenswaarden voor industriële emissies’ van 
KokxDeVoogd. Hetzelfde bureau is betrokken 
bij het onderzoek naar het intrekken van de 
kooksgasfabriek én de actualisatie van onze 
Nota uitvoering en handhaving (juni 2024 
naar PS). Voor zover deze mogelijkheden er 
onder de Omgevingswet dus zijn, worden die 
meegenomen in het onderzoek naar de 
kooksgasfabriek en de Nota uitvoering en 
handhaving. 

21-09-
2023 

Leefomgeving Voortgangsrap
portages RES 

Kocken, 
R. 

Vervolgens reageert gedeputeerde Kocken 
op de vraag van de heer Klein betreffende 
een reële inschatting van zon op dak. Ze 
bevestigt dat bij de herijking voor de RES 
in het voorjaar van 2024 opnieuw 
berekend wordt wat gerealiseerd is en wat 
reëel is om te verwachten. Ze geeft aan 
dat er meer zicht op deze kwestie zal zijn 

Volgt bij vaststelling herijking RES voorzien in 
cie. vergadering oktober 2024 
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tegen die tijd en dat deze informatie dan 
gedeeld zal worden. 

21-09-
2023 

Leefomgeving Voortgangsrap
portages RES 

Kocken, 
R. 

Over de gezondheidseffectscreening 
merkt de heer Heijnen op dat dit voor het 
CDA een belangrijk punt is. Hij vraagt 
wanneer deze resultaten gedeeld kunnen 
worden en of gezondheid als een 
belangrijke factor in het MER-traject wordt 
beschouwd. Ook vraagt hij naar de 
minimum gezondheidseisen die worden 
gehanteerd. Met betrekking tot motie 
M112-2021 heeft de heer Heijnen nog een 
vraag over het delen van resultaten en 
kennis over de effecten van windenergie 
op gezondheid met de Staten.  In reactie 
op de vraag over de rapporten over wind 
op land zegt gedeputeerde Kocken toe dat 
deze zullen worden gedeeld met 
Provinciale Staten. 

 

18-09-
2023 

Leefomgeving Tata Steel Olthof, 
J. 

Gedeputeerde geeft aan dat het intrekken 
van een vergunning enkel en alleen op 
basis van rauwe kooks bijna onmogelijk is. 
Er vindt een verkenning plaats naar de 
mogelijkheden om dit te verbreden. 

15-03-2024: nieuwe planning begin Q2 
2024 
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Gedeputeerde meldt dat er in de 
Omgevingswet mogelijk meer ruimte is 
voor het aanpakken van dit soort kwesties. 
De gedeputeerde zal daar in het vierde 
kwartaal 2023 bij de Staten op 
terugkomen. 

19-12-
2022 

PS onderzoek 
juridische 
mogelijkheden 
KGF2 

Olthof, 
J. 

Tijdens de vergadering van PS besproken 
motie 253 gericht op het versnellen 
onderzoek naar mogelijkheden intrekken 
vergunning KGF2 is verworpen. N.a.v. 
Olthof: ik kan u wel zeggen dat we in ieder 
geval ons uiterste best doen het voor de 
zomer, dus eind tweede kwartaal, klaar te 
hebben. Maar nogmaals, we zijn ook 
afhankelijk van ander partijen die dit 
mogelijk moeten maken. 

15-03-2024: nieuwe planning begin Q2 
2024  Interim-commissie 15 mei 2023: De 
gedeputeerde benadrukt dat de provincie 
blijft aandringen bij Tata Steel om te kijken 
of de kooksgasfabriek eerder gesloten kan 
worden. Dit is echter niet voldoende, en 
daarom wordt er ook naar andere 
maatregelen gekeken. De gedeputeerde 
bevestigt dat de uitkomsten van het 
onderzoek vóór de zomer zullen worden 
verstrekt. 

28-11-
2022 

RWK Afdoen motie 
174 inzake 
extra inzet op 
besparing van 
energiegebruik 
door de 
provincie 

Stigter, 
E. 

Gedeputeerde Stigter antwoordt dat hij 
niet bekend is met het onderzoek, maar 
dat de richtlijn van het kabinet is 
doorvertaald naar de manier van werken 
van de provincie. Van het totale 
energieverbruik van de provincie zit 85% 
in de infrastructuur en 15% in de 
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gebouwen. In de zomer maakt de 
provincie geen gebruik van airco maar van 
koudeopslag uit de bodem. Overheden 
krijgen een keer in de vier jaar een 
energie-audit. De besparing per graad 
koeler is ongeveer 8%. De inventarisatie 
van de besparingsmogelijkheden is begin 
volgend jaar inzichtelijk en hier komt 
gedeputeerde op terug in de vorm van de 
brief. 

05-09-
2022 

RWK Nationaal 
programma 
RES 

Stigter, 
E. 

Gedeputeerde Stigter geeft aan De 
halfjaarlijkse foto van het nationaal 
programma te delen met de staten. 

15-03-2024: Brief 2216621/2216636 volgt 
2e helft maart.   
Deze komt in het laatste kwartaal van dit 
jaar. 

13-06-
2022 

NLG toetsingskader 
gezonde 
leefomgeving 

Olthof, 
J. 

De vraag van het CDA over het 
toetsingskader Gezonde leefomgeving. 
Vanuit het IPO wordt eraan gewerkt. Er is 
inderdaad wel gekeken of er met harde 
toetsingscriteria aan de slag kan worden 
gegaan. Dat blijkt voor een gezonde 
leefomgeving echter heel ingewikkeld. 
Gedeputeerde Olthof wil wel een 
onderscheid maken tussen uiteindelijk de 
harde toetsing wat betreft lucht, geluid en 

TBV Cie NLG 05-09-2022: GS verwacht in het 
laatste kwartaal van 2022 een goed 
uitgedachte conceptversie.   Update 8-2-
2023: Het Inspiratiekader Gezonde 
Leefomgeving moet vooral leiden tot het 
gesprek over de gezonde en veilige 
leefomgeving op alle niveaus en als 
sturingsinstrument om de gezonde en veilige 
leefomgeving op gelijkwaardig niveau mee te 
kunnen wegen, trends te volgen en te 
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geur. Daarvoor gelden regels waarop 
getoetst wordt. In dezen gelden 
toetsingscriteria wat betreft natuur in de 
stad, gezond leven, bewegen en dat soort 
zaken. Er wordt thans gewerkt aan een 
inspiratiemodel, zodat die gezonde 
leefomgeving uiteindelijk wordt 
meegenomen bij alle 
gebiedsontwikkelingen. Daarmee ga je van 
afwegend toetsen veel meer naar het 
betrekken en afwegen, zodat je de 
onderwerpen een onderdeel laat zijn van 
de verdere ontwikkeling van de 
verstedelijking. Er is thans nog geen 
inspiratiemodel. Op het moment dat dit er 
wél is en GS er wat verder mee zijn, zullen 
zij de Staten er uiteraard bij betrekken. 

realiseren in de praktijk. Waarbij het sterven 
naar een continue verbetering van de 
gezonde leefomgeving voorop staat. Een 
inspiratiekader is van belang bij nieuwe 
ruimtelijke ontwikkelingen zoals de 
woningbouwopgave (verstelijking), 
energietransitie, bereikbaarheid/mobiliteit, 
landelijk gebied etc. om een instrumentarium 
te hebben om de gezonde en veilige 
leefomgeving af te kunnen wegen, trends te 
volgen en te realiseren in de praktijk.  Nadere 
invulling Op dit moment wordt er gewerkt 
aan een overzicht van het gezondheidsbeleid 
van zoveel mogelijk provincies. Een 
“receptenboek” als het ware, waaruit je kan 
kiezen als provincie, maar ook als gemeente 
als je bezig bent met het vormgeven van je 
gezondheidsbeleid. Het verzamelen van het 
beleid wordt door een extern bureau gedaan 
middels interviews per provincie. Dit zal 
uiteindelijk worden gebundeld. Het hiervoor 
genoemde receptenboek wordt tevens 
aangevuld met het kubusmodel. Dit model 
faciliteert het goede gesprek over een 
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gezonde leefomgeving bij opgaven, projecten 
en in te richten processen. Hiermee zorg je 
ervoor dat het thema gezonde leefomgeving 
in al haar facetten aan bod komt en op een 
gelijkwaardige manier wordt meegenomen en 
meegewogen. Beide producten samen 
vormen het inspiratiekader Gezonde 
Leefomgeving. 

21-06-
2021 

NLG ZZS 
inventarisatie 
afvalbedrijven 

Olthof, 
J. 

De provincie en de OD's hebben moeite 
om de inventarisatie bij afvalverwerkende 
bedrijven goed in beeld te krijgen. Er is 
sprake van een landelijke harmonisatie 
van de uitvraag bij afvalbedrijven. Kan 
deze binnen afzienbare tijd worden 
gerealiseerd? Wat is het tijdspad? En hoe 
wordt ervoor gezorgd dat de 
geharmoniseerde uitvraag ook echt 
effectiever zal zijn en zal gaan leiden tot 
een hoge respons op de uitvraag naar ZZS? 
Gedeputeerde Olthof geeft aan dat hij het 
exacte tijdspad nog niet helemaal helder 
voor ogen heeft, maar dat er volop aan 
wordt gewerkt. Hij zal alsnog later kunnen 
aanleveren wanneer wat verwacht wordt. 

TBV NLG 28-11-2022: Samen met de 
afvalbranche is een aantal botsproeven 
uitgevoerd. Bevindingen kort samengevat: 
Door te kijken naar de keten als geheel i.p.v. 
individuele bedrijven krijg je veel beter zicht 
op ZZS in de afvalketen. De karakteristieken 
van ZZS (..) kunnen per afvalketen sterk 
uiteenlopen. Ook het kunnen krijgen van 
inzicht verschilt sterk. Hierbij ook de notie 
dat de aanwezigheid van ZZS in ketens en het 
spanningsveld tussen ZZS en circulaire 
economie (CE) deels ook een gevolg zijn van 
bestuurlijke keuzes. De botsproeven 
bevestigen de eerdere stelling in het 
gezamenlijke position paper van IPO en 
Vereniging Afvalverwerkers dat een integrale 
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en ketengerichte aanpak nodig is. Dat wil 
zeggen dat er naast de inzet van VTH ook 
maatregelen aan de voorkant (ministerie van 
IenW) nodig zijn en innovatie (ministerie van 
EZK) in het vervangen, meten en raffineren 
van ZZS uit afvalstromen gestimuleerd moet 
worden. Ook een horizontale integratie (ZZS 
en Arbo-risico’s) is van belang. Er is – 
ondanks de onzekerheden en afhankelijk van 
de keten – ook nu al ruimte voor aanvullende 
maatregelen, maar er zijn ook grenzen aan 
hoe ver minimalisatie kan gaan 
(detectiegrens). Er zullen daarbij wel 
prioriteiten (welke ZZS, ketens, emissies etc.) 
moeten worden gesteld, zowel vanuit een 
oogpunt van effectiviteit als doelmatigheid. 
Daarvoor moeten handelingskaders worden 
opgesteld. Vervolgproces: Op 11 oktober  is 
met de Vereniging Afvalbedrijven (VA) een 
mini-symposium georganiseerd, waar alle 
betrokken partijen (provincies, OD’s, 
branche, bedrijven, RIVM, IenW, RWS) 
deelnemen. Doel was te komen tot gedeelde 
lessen uit de botsproeven en concreet 
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voorstel voor vervolg (programma). De 
uitkomsten daarvan en een richtinggevend 
advies worden in november dit jaar verwacht. 
Dus pas op dat moment valt er iets te 
vertellen over een vervolgprogramma.  
Update 8-2-2023: wij benadrukken bij IPO 
continue het belang van deze uitwerking en 
duidelijkheid.  Geen nieuws tav update 28-
11-2022 

05-10-
2020 

PS Financiële 
betrokkenheid 
energie 
transitie 

Stigter, 
E. 

Mevrouw De Vries vroeg de financiële 
betrokkenheid te stimuleren en dat gaan 
wij doen. Wij zien ook elders in het land 
dat draagvlak enorm geholpen kan worden 
als inwoners niet alleen kunnen inspreken 
over waar kan het maar dat ze 
daadwerkelijk financieel kunnen 
participeren. Her en der komt dat van de 
grond, maar dat mag best een tandje 
steviger. Richting RES 1.0 komen wij met 
een plan van aanpak, hoe wij financiële 
participatie kunnen gaan stimuleren. 

Momenteel wordt een zgn. Leidraad 
financiële participatie t.b.v. ondersteuning 
van gemeenten op dit thema gemaakt. Zie 
bijlage bij brief 1420169/1757129 d.d. 12-
01-2022. Verder wordt een provinciaal 
beleidskader financiële participatie gemaakt 
t.b.v. projecten waar de provincie bevoegd 
gezag is en/of projecten op provinciale 
gronden Beide documenten worden na de 
zomer aan PS gestuurd  15-03-2024 Deze 
zijn onderdeel van het uitvoeringsprogramma 
RES 1.0 zie CIE RWK 7-2-2022 en daarmee 
kan deze toezegging als afgedaan worden 
beschouwd. 

 


